
 
 

15. juli 2015  

 

I henhold til Inatsisartut forretningsorden § 37, skal jeg hermed fremlægge følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Begrundelse: 

1. Er der planer om at flytte hovedkontoret for Landbrug, til en lokalisering hvor der 

findes landbrug?  

2. Som følge af at der vil blive færre fåreholdere i de kommende år, regner man med, at 

antallet af lam til slagtning vil blive færre i de kommende år. Hvilke planer har 

Naalakkersuisut for at imødegå dette? 

3. Daman må vide hvilke tilsætningsstoffer som findes i den importerede gødning, hvilke 

konsekvenser har det for miljøet? 

 (Medlem af Inatsisartut Vivian Motzfeldt, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Der har længe været udtrykt klare ønsker om og udstukket planer for, at servicering af landbruget, 

skal foregå så tæt på landbrugene som overhovedet muligt, hvilket kun kan være ret rimeligt, 

hvorfor der savnes en klar udmelding fra Naalakkersuisut om der er planer om at placere 

administrationen tæt på landbruget 

 

Vort lands selvforsyning skal løbende udvikles, hvorfor lam og får har en stor grundlæggende 

betydning. Men nedgangen i antallet af slagtedyr og fåreholdere i det senere år, viser, at der skal 

gøres en ekstraordinær indsats overfor landbruget. Hvis der skal køres iht. Politikken mht. 

Ekstraordinær indsats vil jeg gerne høre, hvor Naalakkersuisut står i relation til Landbrugs-

kommissionens udmeldinger.  

 

Vi politikere debaterer seriøst meget på, at snakke om, at passe godt på miljøet og finder det vigtigt.  

Vi ved allerede, hvor skadelig den gødning, der anvendes i udlandet kan være for miljøet. Derfor er 

det vigtigt, at vi får oplyst hvilke tilsætningsstoffer der er i den gødning, vi importerer og hvilken 

belastning det kan give for miljøet.  

Jeg ønsker at mit spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 

 

 


